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Šogad nevarēju doties uz iecerēto vietu, jo biju apsli-

mis, tāpēc nācās iet uz mammas darbu un ēnot juristu. 

Man ļoti plaši pastāstīja par šo profesiju. Jurista darbā var būt daudz gan interesantu lietu, gan ne 

tik interesantu. Piemēram, lasīt garos dokumentus par pārkāpumiem un gatavoties tiesai. Bet ir 

jautri lasīt cilvēku pilnīgi aplamās un smieklīgās sūdzības. 

Domāju, ka nākotnē par juristu nekļūšu, jo šis darbs prasa daudz pacietības un zināšanu. Markuss 

7.kl. 

Šogad kopā ar savu māsīcu ēnoju savu krustmāti. Viņa strādā par interjera dizaineri. Sākumā 

mums iedeva uzdevumu – izveidot mājīgu dizainu rehabilitācijas centra garajam gaitenim. Mēs 

izvēlējāmies visu izveidot zilos toņos ar bildītēm, kurās attēloti zili putni – pāvs, zilais sīlis un zivju 

dzenītis. Kopā izbraukājām arī veikalus, kur piemeklējām īstās krāsas toņa laminātu un paklāju. 

Krustmāte arī aizveda mūs uz veikalu “Attēls R”, kur ar māsīcu izpētījām visu, ko vien varējām tur 

atrast. Visjautrāk šajā veikalā bija apskatīt skapjus un izlietnes, jo to tur bija tik daudz. Vēl man ļoti 

patika strādāt objektā. Tur es ar lāzera mērītāju izmērīju visu sienu garumu un pierakstīju to uz 

darba plānu lapas. 

 Man šī diena ļoti patika, jo uzzināju lietas, ko līdz šim nebiju zinājusi. Es apsveru domu, ka nākot-

nē kļūšu par interjera dizaineri, kā mana krustmāte, jo man patīk organizēt savu istabu un strādāt 

ar krāsām. Anna Sofija 6.kl. 

Man šis pasākums neliekas interesants, jo profesijas, kādas man interesē, Latvijā nav. Ķekavas do-

mē Ričarda mamma mūs iepazīstināja ar darbiniekiem un pastāstīja, par ko katrs atbild. Bija patī-

kams pārsteigums, ka mums bija sagādātas čipsu pakas. 

Mūs aizsūtīja uz Ķekavas tūrisma centru, kur pastāstīja par apskates vietām Ķekavas novadā, Balo-

žos un Daugmalē. Piemēram, par Nāves salas piemiņas vietu. Arī pateica, ka Ķekavā ir konfekšu 

fabrika, kas atrodas Dālderu veikala pagrabā. Stāstīja, ka tāda baznīca, kāda ir Katlakalnā, ir viena 

no trijām visā Eiropā. Vēl viena ir Igaunijā. Mums tur iedeva autora Jāņa Hartmaņa grāmatu 

“Latviešu strēlnieki Nāves salā 1916”, kā arī kalendāru. 

Jauniešu izklaides centrā mums parādīja visas istabas - noliktavu, spēļu istabu, atpūtas istabu un 

galveno biroju, mūzikas telpu. Kāds jaunietis mums pastāstīja par saviem darbiem. Domē izstāstī-

jām par visu, ko bijām uzzinājuši, un tad mēs bijām brīvi.  

Visvairāk man patika stāsts par Nāves salu un tās drosmīgajiem aizstāvjiem. Vispār nebija nemaz 

tik slikti, kā man likās sākumā, tā kā velti laiku neiztērēju -uzzināju ko jaunu, dabūju dāvanas. Ja 

visu saliek kopā, tad bija tīri labi. Artūrs 7.kl. 

Šogad es ēnoju apģērbu dizaineri Evelīnu Matušenko. Viņa strādā sporta apģērbu firmā Aspekt. 

Man likās, ka būtu ļoti interesanti uzzināti šādas profesijas pārstāvja dienas gaitu. 

Viss sākās deviņos no rīta. Mani iepazīstināja ar biroja un darbnīcas cilvēkiem. Tā kā tas ir starp-

tautisks uzņēmums, ikdienā tur visi sarunājas divās valodās – 

latviešu un angļu. Tad devāmies apskatīt telpas. Visus apģēr-

bus šuj, apstrādā, ražo tepat, bija iespaidīgas tehnikas, kā subli-

mācijas mašīnas, izgriešanas 

lāzeri un auduma printeri.  
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Iepazinos ar mana ēnu devēja galvena-

jiem darba pienākumiem, tad man uzdeva 

uzdevumu nofotografēt krekla paraugu 

burāšanas sacensībām. Bet tas bija gata-

vots no auduma, kurš izveidots no pār-

strādātas plastmasas, tātad to nevarēja 

vienkārši uzlikt uz manekena un nofotog-

rafēt, vajadzēja kaut ko īpašu, bet ne pār-

spīlētu. Tad nu man vajadzēja to izdomāt.  

Kopumā man šī Ēnu diena ļoti patika. Jau 

pirms ēnošanas zināju, ka neizvēlēšos šā-

du profesiju, bet man likās ļoti interesanti 

redzēt šī profesijas dienas gaitu. Elizabete 8.kl. 

Otro gadu piedalos īstā karjeras dienā. Tik daudz iespēj, no  kurām izvēlēties, tomēr šogad bija 

viens īpaši vilinošs piedāvājums, un  tas bija Ēnu diena Saeimā. Es ļoti vēlējos tur tikt. Grūtākais 

bija izdomāt, vai ēnot deputātu vai noteiktu darbinieku, vai biroju. Izvēlējos, aizpildīju pieteikuma 

lapu un uzrakstīju motivācijas vēstuli, aizsūtīju uz Saeimu  e-pastu, atlika tikai gaidīt.  

Es biju ļoti priecīgs, ka mani apstiprināja. Lielākais pārsteigums - es ēnoju nevis personu, bet vese-

lu biroju. 

Pienāca Ēnu diena, es biju Saeimas ēkā, izgāju drošības pārbaudi, saņēmu pielaides karti, mani aiz-

veda pie mana Ēnu devēja. Viņa mani pavadīja uz fotografēšanos, es pat satiku priekšsēdētāju Inā-

ru Mūrnieci, tad aizjājam uz Sociālo attiecību biroju. Izrādās, ka šis birojs nodarbojas ar informatī-

vo filmiņu izveidi, pasākumu rīkošanu, plakātu veidošanu un nodrošina, lai visām vajadzīgajām 

personām būtu pielaides kartes. Tad es biroja darbinieci aizgāju uz prezentāciju par Drošu Inter-

netu, tur bija priekšsēdētāja, daži deputāti, viens no viņiem bija Artuss Kaimiņš, tur vēl bija Māris 

Kučinskis. Prezentācija bija ļoti interesanta, man visvairāk patika, kā deputāti diskutēja.  

Vēlāk bija priekšsēdētājas uzruna Ēnu dienas dalībniekiem galvenajā deputātu zālē. Uzruna bija 

fantastiska. Pēc tās bija fotografēšanās.  

Es biju Karjeras dienā tikai divas reizes, bet šī bija labākā no abām. Ceru, ka visiem bija tikpat inte-

resanti kā man. Daniels 6. kl. 

Šī gada Ēnu diena bija interesanta! Lika aizdomāties par to, kā cilvēki strādā. Es ēnoju pavāru skolu 

Rīgā kopā ar Alisi un Lauru. 

No sākuma mums izrādīja restorānu un virtuvi, tad apsēdināja un pastāstīja par pavāru skolas vēs-

turi. Vadību pārņēma vīrietis, kas pārzina dzērienus un zina pareizās sastāvdaļas, ko pielikt pie 

konkrētā dzēriena/ēdiena. Viņš demonstrēja, kā taisīt dažādus kokteiļus un gatavoja tos ar intere-

santiem dekoriem, pēc tam paņēma brīvprātīgos un lāva uztaisīt kokteiļus, diemžēl nebiju viena 

no tiem.  

Tad ķērāmies pie siltā ēdiena. Mums parādīja, kā gatavot uzkodas, un tad mums tas  bija jādara. 

Neatceros īsti, kādas sastāvdaļas tur bija, bet man ļoti garšoja veģetārās uzkodas, un zinu to, ka 

tagad esmu degustējusi pīles gaļu.  

Un pats pēdējais bija deserts. Parādīja, kā taisa saldējumu, un tad katram pašam bija jāizdekorē. 

Pašās beigās mums katram bija jāuzdod jautājumi.  

Bija ļoti jautri, darbinieki bija ļoti atsaucīgi un, protams, mēģināja mūs sasmīdināt ar jokiem. Ceru, 

ka nākamais gads būs jautrs! Megija 7.kl. 
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Šogad Ēnu dienā es ēnoju manas māsas krustmāti - 

Administratīvās Apgabala Tiesas tiesnesi Ingu.  

Sākumā mani iepazīstināja ar to, kas tur notiek, ko dara tiesneši, advokāti un prokurori savā ikdie-

nā. Kā arī uzzināju, cik ilgi jāmācās, cik gados var sākt strādāt šādā profesijā.  

Vēlāk devos uz tiesnešu sapulci. Tajā piedalījās 16 administratīvās apgabaltiesas tiesneši. Pavisam 

tur strādā 21, diemžēl daži šajā dienā nebija darbā. Sapulcē biju tikai dažas minūtes, jo kopā ar 

tiesnesi devos uz tiesas sēdi. Tiesas sēdes nedrīkst kavēt vai aiziet prom, pirms tā vēl ir beigusies. 

Es kā ciemiņš drīkstēju tur pavadīt pusstundu. 

Tad Inga man iedeva palasīt pāris daļas no spriedumiem. Tie ir ļoti gari, jo tiesnesim ir jāpaskaidro 

savs lēmums ļoti sīki, visu argumentējot ar likumiem. Tāpat Inga man parādīja interneta vietni, kur 

atrodas visi likumi un kur tos var izlasīt. Kā arī izstāstīja to, kā iedala to, kurš tiesnesis risinās kuru 

lietu. To izdara dators automātiski sadalot visas lietas pa tiesnešiem tā, lai katram būtu aptuveni 

vienāds skaits lietu, kuras jāatrisina. Pēc tam man izstāstīja to, ka jebkurš var izlasīt to, ko tiesneši 

runāja un nosprieda tiesas sēdē. Izskatāmajā lietā iesaistītās personas identitāte ir konfidenciāla, 

un tā tiek anonimizēta jeb nosaukta par personu A/B/C utt. 

Mana pieredze, ēnojot šīs profesijas pārstāvi, bija ļoti aizraujoša un iemācīja ļoti daudz par tiesne-

ša ikdienas darbu un to, cik patiesībā grūts ir šis darbs. Ir daudz jālasa un ļoti daudz jāmācās. Un 

darba procesā jāatbild uz ļoti daudz jautājumiem. Kas ir vainīgs, kuram ir taisnība, kāpēc viņam ir 

taisnība, kurš likums to pierāda.  

Tāpat sarežģīti ir atrast likumus, kuri atbilst katrai situācijai. Var gadīties, ka ir vairāki likumi, kuri 

varētu pamatot atbildi. Bet viens var liecināt par to, ka, piem., pašvaldībai taisnība, bet otrs, ka uz-

ņēmuma pārstāvim.  

Šī diena bija ļoti interesanta un daudz iemācīja. Sapratu, ka ne viss, kas sākumā, šķiet, tik viegls un 

aizraujošs, tāds arī ir. Bieži vien, lai sasniegtu lielus mērķus, ir ļoti daudz jāmācās un no daudz kā 

jāatsakās. Kā Inga saka: mūžu dzīvo, mūžu mācies! Greta 6.kl. 

Ēnoju Edgaru, kurš strādā firmā par pārdošanas un servisa menedžeri. Viņš meklē jaunus klientus 

un labo iekārtas, kas iepako dažādus produktus.  

Mana „Ēnu diena” sākās plkst. 9.00. Edgars rādīja dažādas iekārtas, stāstīja par tām un demonstrē-

ja. Pēc tam braucām uz firmu salabot saplīsušu iekārtu, kas iepakoja smalkmaizītes. Firmā darbs 

bija apstājies. Edgars to salaboja! Darbinieki bija priecīgi un jauki. Cienāja mūs ar smalkmaizītēm!  

Man šī profesija šķita interesanta. Lai tajā strādātu, ir jābūt zināšanām par iekārtām, jāievēro dro-

šība un jāprot komunicēt ar cilvēkiem. Mārcis  7.kl. 

Šogad es ēnoju vecāko muitas ekspertu - kinologu. Es izvēlējos šo profesiju, jo savu nākotni vēlos 

saistīt ar dzīvniekiem un gribēju redzēt kādu profesiju, kur ar tiem strādā. 

Diena sākās 9 no rīta Rīgas lidostā. No sākuma mēs katrs iepazināmies, ar mani bija vēl 3 meite-

nes, un tad mūs izveda ekskursijā pa lidostu. Pēc tam mūs vadī-

bā pārņēma kinologs. Viņš iepazīstināju ar savu suni - vižlu 

Džeimiju, narkotikas suni, un 

tad parādīja, kā viņi strādā.  
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Pēc tam, dienai ritot, mēs aizbraucām uz Latvijas Pas-

tu. Tur mums parādīja, kā viss notiek un kā parasti suns atrod ko nelegālu. Stāstīja par vairākiem 

notikumiem. Tad mēs aizbraucām uz noliktavu, kura ir netālu no pasta, lai pārbaudītu 3 aizdomī-

gas pakas. Diemžēl nekas netika atrasts.  

Dienu mēs pabeidzām ostā. Mums parādīja, kā trenē savus suņus.  Šī diena bija ļoti interesanta, 

un es guvu daudz jaunas informācijas,  kā arī tā lika padomāt, vai es vēlētos apgūt šādu profesiju. 

Kate 8.kl.  

Citus gadus es ēnoju iekrāvēju pārdevējus, pavārus, bet šogad es ēnoju Edgaru Dinsbergu, kas ir 

pārdošanas un servisa menedžeris uzņēmumā Profipcu. 

Uzņēmums pārdod visa veida iepakošanas iekārta, piemēram, čipsu pakas, šokolādi, zobu pastu, 

visas sadzīves lietas, lielas paletes, uz kurām liek cementa maisus, dēļus u.c. 

Norīta devos uz uzņēmuma biroju, noliktavām. Noliktavās mums nodemonstrēja, kā iepako pa-

rastas kastītes, aizlīmē maisiņus. Tur glabājās plēve, ar ko iepako lielāko daļu produktu. Vēlāk de-

vos līdzi Edgaram uz saldumu 

noliktavu, kur bija sabojājusies 

pakojamā iekārta, Edgars to la-

boja diezgan ilgi, par laimi, es arī 

tiku pie kāda darbiņa - man bija 

jāmaina plēves ruļļi, jo iepakoja 

dažāda lieluma bulciņas. 

Es izvēlējos ēnot šo profesiju, jo 

man ļoti patīk strādāt ar iekār-

tām. Kārlis G. 7.kl. 

Ēnu dienās piedalos jau trešo 

gadu. Iepriekš biju iepazinusi 

pavāra, TV3 producenta un žurnālista profesiju. Šogad izdomāju paēnot bāru un restorānu uzņē-

muma vadītāja profesijas pārstāvjus. 

Braucot mašīnā, biju nedaudz uztraukusies, bet ienākot, mani sagaidīja ļoti pozitīvi un mīļi darbi-

nieki, tāpēc jutos brīvi. 

Vispirms mums pastāstīja par uzņēmumu “Klondaika”. Uzzināju par uzņēmumu, kuru iepriekš ne-

maz nepazinu, piemēram, ka tas ir viens no nedaudziem, ļoti lieliem Latvijas uzņēmumiem un tā-

du Latvijā ir piecpadsmit. Pārstāvji mums parādīja arī interesantas bildes par uzņēmuma tapšanas 

vēsturi un pasākumiem un veda ekskursijā pa telpām.  

Tā kā bijām vesela grupa, sastājāmies kopīgā aplī un iepazināmies cits ar citu. 

Tad sadalījāmies pa grupām, jo šajā uzņēmumā var ēnot vairākas profesijas. Es un vēl 4  ēnojām 

bāru un restorānu uzņēmuma vadītājus. Par to stāstīja divi puiši, viņi bija jauki, smieklīgi un izska-

tījās, ka viņiem ļoti patika šis darbs. Uzzināju daudz ko jaunu, jau uzdodot jautājumus mašīnā. Vēl  

bija lieliska iespēja aizbraukt uz restorānu, apskatīt virtuvi un  ieraudzīt, kā tajā strādā. Arī paši uz-

taisījām katrs savu kokteili. Pagaidām nedomāju, ka kļūšu par uzņēmuma vadītāju, tomēr infor-

mācija man ļoti noderēja, un domāju, ka varētu saistīt savu nākotnes profesiju ar restorānu. 

Es izbaudīju šo dienu, jo varēja just, ka tur jau ilgi mēs jutāmies ļoti gaidīti un bija sajūta, ka uzņē-

mumā visi bija iepriekš ļoti gatavojušies, lai mūs uzņemtu. Un viņiem viss izdevās lieliski. Esmu 

priecīga, ka bija tik laba iespēja uzzināt ko jaunu par uzņēmuma vadīšanu. Marta 7.kl. 
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Šogad es ēnoju savu tēti, viņš ir maketētājs IBC Print 

Baltic tipogrāfijā. Ēnoju  viņu  jaunajā darba vietā, kur 

vēl nebiju bijis, tāpēc es gribēju apskatīties, kā tur ir.  

Redzēju, kā top grāmatas, kā darbojas visādas drukas ierīces. Mani aizveda ekskursijā pa visu tipo-

grāfiju, tur vēl bija skūteris, ar kuru varēja braukāties pa telpām. Es pats negribētu strādāt par ma-

ketētāju, jo man tas šķiet garlaicīgs darbs, es labāk gribētu būt zinātnieks, jo es jau no 1. klases 

taisu visādus eksperimentus. Es ceru, ka nākamajā gadu atradīšu interesantāku profesiju. Hugo 

6.kl. 

Šogad ēnoju IT speciālistu Quinto Networks. Viņš palīdz cilvēkiem ar tehnoloģiskām problēmām. 

Es no rīta aizbraucu pie viņa uz biroju un tur biju līdz vakaram. 

 Uzreiz kā ierados, kādam vajadzēja palīdzību. Viņam dators slēdzās ārā katru reizi, kad viņš palai-

da programmu. Mēs sākām meklēt problēmu, sākot ar rūpīgu savienojumu inspekciju un pārbau-

di, bet nekas. Pēc tā mēs atvērām datoru vaļā, un es pamanīju, ka strāvas padeves vads mātes pla-

tei bija nevis 8-pin, bet 6-pin ,tāpēc, palaižot pieprasīgāku programmu, tas nesaņēma pietiekamu 

strāvu un automātiski izslēdzās. 

 Tad apmēram stundu nebija nevienam problēmas, un es atpūtos, bet mani pasauca, un onkulim 

datorā nerādījās ierakstīšanās logs, bet pieejot uzreiz pamanījām, ka viņa galvenais monitors nebi-

ja ieslēgts, tāpēc arī nerādījās ierakstīšanās logs. Monitoru ieslēdzot, viss bija kārtībā. Patiesība 

90% problēmu ir tieši tik vienkāršas. 

Atgriežoties no pusdienām, nebija interneta nevienam. Mēs gājām uz centrālo interneta slēdzi, no 

kura visiem pievilkti interneta vadi. Vizuāli nevienu vainu redzēt nevarēja. Ieslēdzot tā kontroles 

datoru, pamanījām, ka tā bija programmatūras kļūme. Programma nebija saņēmusi jauno IP adresi 

no centrālā servera un meklēja ierīces neeksistējošā IP adresē, lai sūtītu internetu. To ātri un vien-

kārši salabojām. Kārlis E. 8.kl. 

Es ēnoju Radison Blu viesnīcas šefpavāru Oļegu Soročinu, kurš man pastāstīja, kā viss darbojas vir-

tuves nodaļā. 

Pašā sākuma noskatījos projektu, kā Radison viesnīcas uzsāka savu attīstīšanās procesu. Pēc kādas 

stundas mana grupa devās ekskursijā pa pašu viesnīcu, lai apskatītu vairāku veidu numuriņus, pie-

mēram, biznesa, prezidenta u.c. Kad ekskursija beidzās, mani sagaidīja šefpavārs. Viņš pastāstīja, 

kāds kuram ir darbs, ko katrs cilvēks dara un ko tieši viņš dara. Tur arī bija 3 dažādas virtuves da-

žādos stāvos. Mani un citus bērnus uzveda uz pašu augšējo stāvu, kur varēja redzēt visu Rīgu. Pa-

šās beigās mēs izvēlējāmies ēdienu, ko mums pagatavos un pastāstīs, kā to gatavo. Šī Ēnu diena 

man bija visinteresantākā no visām, kurās esmu bijusi. Ceru, ka nākamajā gadā man būs tikpat in-

teresanti kā šogad. Monta 7.kl. 

Šogad Ēnu dienai biju pieteicies mājas lapā, bet mani nepieņēma. Nezināju, ko un kur varētu ēnot. 

Tomēr atradu. No rīta devos uz skolu, lai varētu piedalīties Ēnu dienā tur. Ja godīgi, es īsti nezinu, 

kuru no sākumskolas skolotājām, kas todien bija skolā, ēnoju, 

jo pavadīju divas aizraujošas matemātikas un latviešu valodas 

stundas pie 2. klases viens 

pats, bez neviena cita kla-

sē – tikai es un skolēni.  

 

Ēnu diena 2019 

Turpinājums nākamajā lapaspusē 

>>> 
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Ēnu diena 2019 

Tā man bija unikāla iespēja patiešām iejusties skolotāja ādā, saprast, ar kādām grūtībām skolotā-

jam ir jāsaskaras stundas laikā, savaldot skolēnus (it īpaši jau sākumskolā), ieinteresējot mācību 

vielā. Nezinu, vai vēlos kļūt par skolotāju, jo tas ir viens no vissvarīgākajiem darbiem pasaulē, kam 

ir ļoti liela atbildība un kas prasa daudz spēka gan fiziski, gan morāli. Šī Ēnu diena bija tik tiešām 

liels pārbaudījums un pieredzes iegūšana. Kārlis K. 8. kl. 

Es gāju ēnot savu mammu. Viņa strādā tiesā. Viņai jātaisa dokumenti tiesnesim un citiem kolē-

ģiem. Man bija jānes dokumenti uz citiem kabinetiem. Man arī mamma teica, ko rakstīt uz doku-

mentiem datorā.  

Ir diezgan grūti, jo visi likumi jāatceras un jāmāk labi latviešu valoda. Kad pastrādājām, gājām ēst 

uz kafejnīcu. Mēs abi ar mammu aizgājām uz tiesas zāli, un man parādīja, kā viss tur izskatās. Es 

uzzināju, ka jābūt ļoti izglītotam. Es negribētu šo profesiju, jo jāsēž visu dienu iekštelpās pie dato-

ra, bet gribētu kļūt par tiesnesi. 

Ēnu diena notikās 2019.gada 13.februārī! Es ēnoju dziedātāju Elzu Rozentāli, kura agrāk mācījās 

mūsu skolā. Viņa vēl atceras, kā mācījās, skolotājas! Es viņai uzdāvināju arī mazu puķu podiņu pa-

teicībā, ka bija tik atsaucīga un izpalīdzīga, lai viņai mājās ienāk pavasaris!   

Vieta, kur es viņu ēnoju, bija mana mūzikas skola – J. Mediņa Rīgas 1.mūzikas skola. Tur viņai noti-

ka mēģinājums 14. un 15.februāra koncertam, nosaukums bija Latino love songs, kur arī piedalījās 

orķestra „Rīga’’ bigbends, diriģents Raitis Ašmanis. Es un mana mamma aizgājām uz to. Koncerts 

bija pasakains, brīnišķīgs, skaists.  

Katrā mēģinājuma pauzītē Elza atnāca pie manis, lai parunātos ar mani un noskaidrotu vēl kaut ko 

par mani un skolu. Pēc mēģinājuma mēs gājām uz mūzikas skolas kafejnīcu, kur aizpildījām Ēnu 

dienas lapas. Mēs runājāmies, kā es pati varu viegli uzrakstīt savu dziesmu, viņa parādīja savus 

dziedājumus. Tāpat  viņa parādīja arī aplikāciju, kur to var veikt. Es arī viņai pajautāju, vai pie viņas 

varētu pamācīties, un mēs abas paņēmām klasīti, kur viņa man pārbaudīja balsi. Elza teica: ”Tev ir 

ļoti skaista balss kā eņģelītim, un man ir bail to sabojāt!”  

 Es varbūt kādu dienu piezvanīšu viņai un pajautāšu, vai varam kādu brīvāku dieniņu satikties, jo 

man ļoti interesē dziedātājas darbs, jo pati dziedu solo un pati arī gribu kļūt par dziedātāju.  Bija 

ļoti brīnišķīgi pavadīta diena ar dziedātāju Elzu Rozentāli, un man patika uzzināt par dziedātājas 

ikdienu! Marta 6.kl. 

Ēnoju Edgaru, kurš strādā firmā par pārdošanas un servisa menedžeri. Viņš meklē jaunus klientus 

un labo iekārtas, kas iepako dažādus produktus.  

Mana „Ēnu diena” sākās plkst. 9.00. Edgars rādīja dažādas iekārtas, stāstīja par tām un demonstrē-

ja. Pēc tam braucām uz firmu 

salabot saplīsušu iekārtu, kas 

iepakoja smalkmaizītes. Firmā 

darbs bija apstājies. Edgars to 

salaboja! Darbinieki bija priecīgi 

un jauki. Cienāja mūs ar smalk-

maizītēm!  

Man šī profesija šķita interesan-

ta. Lai tajā strādātu, ir jābūt zi-

nāšanām par iekārtām, jāievēro 

drošība un jāprot komunicēt ar 

cilvēkiem. Mārcis 7.kl. 
Sākumskolēni ēno vecāku profesijas 
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Ēnu diena 2019 

Iepriekš biju ēnojusi dažādas profesijas – veikala menedžeri, televīzijas žurnālisti, aktieri -, taču tās 

visas mani nepiesaistīja. Katru reizi savu ēnu devēju atradu ar draudzeņu palīdzību, taču šogad 

pienāca tā reize, kad izlēmu pieteikties caur oficiālo portālu. Pieteicos pie apģērbu dizainera, un 

pēc pāris dienām mani apstiprināja. 

 Ļoti laimīga devos uz norunāto ēnošanas vietu, kas bija tehnikums. Ieraudzīju, cik ārprātīgi daudz 

skolēnu tur ir. Nonākot klasē, apsēdos brīvā vietā un klausījos lekciju par to, ko šajā skolā māca, 

kā māca, kad māca utt. Vārdu sakot, veselu stundu klausījos stāstījumu par šo skolu, nevis darbo-

jos līdzi kādam apģērbu dizaineram. 

 Pēc  lekcijas mūs noveda lejā uz citu klasi, kur arī veselu stundu stāstīja par citu mācību stundu 

šajā skolā. Beigās kādas četras reizes skaļi pārjautāja, vai mēs visas nāksim šeit mācīties. Tā nu arī 

beidzās mana Ēnu diena. Nu vispār jau nemaz nebija nekāda diena, drīzāk divu stundu reklāma. 

Biju ļoti vīlusies, diez vai kādreiz atkal pieteikšos caur portālu... Līna 8. kl.  

Es ēnoju savu brālēnu, viņš ir mašīnu vadātājs. Sākumā aizbraucām uz servisu pakaļ automašīnai. 

Kad ieradāmies, manas acis atvērās platas, platas - tur bija jaunais BMW X5! Tā bija fantastiska 

mašīna, un, kad  mēs to vedām, es zināju, ka šī diena ir izdevusies.  

Pusdienās mēs bijām aizbraukuši uzēst kebabu Kebab Factory, tur bija burvīgi, un mans labais brā-

lēns uzsauca to man. 

Kad diena jau bija gandrīz beigusies, aizvedām vēl dažas mašīnas, es biju diezgan bēdīgs - tik ātri  

paiet laiks, ka visa diena jau galā. Kristofers 6.kl. 

Katrīna un Marta piekrita, ka esmu kopā ar viņām. Es pat nezināju, kur mēs iesim un ko darīsim. 

Mums rādīja prezentāciju par šo kompāniju. Tur bija vairākas grupas ar dažādiem novirzieniem, 

un mēs ar Katrīnu izvēlējāmies Personāla vadītāja speciālistu. 

Mums rādīja, kā ievietot sludinājumu mājas lapā, kā arī pašiem bija jāatbild uz dažiem jautāju-

miem, lai varētu paši pieņemt sevi darbā. Pēc tam mums atļāva būt klāt un redzēt, kā intervē cil-

vēku, lai pieņemtu darbā 

Pēc kāda laika mēs atkal satikāmies, un mūs aizveda garšīgās pusdienās. Es negribētu strādāt šajā profesijā, 

bet bija interesanti izmēģināt ko jaunu. Marsela 7.kl. 

Šogad Ēnu dienā ēnoju grafisko dizaineri Matīsu Ģēģeri. Ēnoju, var teikt, visu dienu, un ļoti patika. 

Man iemācīja taisīt zīmogus, sākot no zīmogu dizaina zīmēšanas līdz pašām beigām, kad zīmoga 

formu pielīmē paša zīmoga korpusam.  

Pēc pusdienu pārtraukuma mēs zīmējam ventu govs dizainu. Visbeidzot izgatavojām sietspiedes 

drukāšanas mašīnām, tas bija ļoti elementāri - nu nekas īpašs. Man šī gada diena patika labāk ne-

kā citus gadus, jo bija daudz interesantāk un daudz, ko iemācījos. Kopumā labi pavadīts laiks. Ma-

tīss 8.kl. 

Es Ēnu dienu pavadīju Ķekavas pērlē un ēnoju pārdevēju Ramonu. Bija ļoti interesanta un jauka 

diena. Bija daudz pircēju, kuri pirka dāvanas Valentīna dienai. 

Es palīdzēju Ramonai ieteikt pircējiem īstās, vajadzīgās preces. 

 

 

Turpinājums nākamajā lapaspusē 

>>> 
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Šīs profesijas plusi, ka var iepriecināt pircēju ar smai-

du un laipnību. Pārdevējs pircējam palīdz izvēlēties pareizo, vēlamo preci vai dāvanu.  

Šīs profesijas mīnusi, ka jāstrādā garas stundas un jāstrādā brīvdienās un svētkos. 

Man šī bija pozitīva diena, un man tā ļoti patika! Marta Marija 6.kl. 

Šajā ēnu dienā es kopā ar Artūru ēnoju manu mammu. Visi darbinieki mums stāstīja, ko viņi dara, 

par ko katrs atbild. Informācijas bija ļoti daudz un grūtu vārdu arī, bet bija interesanti klausīties. 

Uzzināju daudz ko jaunu par mammas darbu. Mums pastāstīja par mūsu uzdevumu - mums bija 

jāiet uz muzeju Doles Tautas namā, uz “Biļešu paradīzi”. Uzzināju, ka viņi organizē tirdziņus Ķeka-

vā, to es pat iedomāties nevarēju. Tad gājām uz Jauniešu iniciatīvu centru, kas atrodas vecajā, sar-

kanajā skoliņā. Tur mums parādīja visas telpas un pateica, kas katrā ir, ar ko katrā nodarbojas. Kad 

atnācām atpakaļ uz mammas darbavietu, mums teica, lai pastāstām, ko varētu JIC-ā uzlabot, vai 

darbinieki tur strādā, kā vajag. 

Man šī Ēnu diena ļoti patika, un bija daudz interesanta. Ričards 7.kl. 

Es ēnoju privātmājas būvdarbu vadī-

tāju.  

Vispirms man izstāstīja un parādīja, 

ko mēs darīsim. Kad uzlikām spul-

dzītes, saorganizējām katram savu 

darbu un devāmies satikties ar cilvē-

kiem, lai noskaidrotu, ko viņi vēlas 

projektā. Kad uzzinājām, gājām pirkt 

materiālus. Pēc tam man parādīja, kā 

strādāt ar elektrības vadiem, un sa-

kārtojām dēļus. 

 Šī profesija ir ļoti interesanta, jo 

katra diena ir dažāda, bet nākotnē 

es negribētu strādāt šeit. Nākamajā Ēnu dienā gribēšu uzzināt par citu profesiju. Mārtiņš 6.kl. 

Šogad, sev par brīnumu, izvēlējos ļoti atšķirīgu profesiju no pārējiem gadiem – personāla vadītāju. 

Lai arī cik darbs ir nopietns, manuprāt, tas tomēr spēj dot pozitīvas emocijas.  

Atnākot noskatījāmies prezentāciju par uzņēmuma „Klondaika” biznesu Latvijā, tur arī ietilpst res-

torāni, bāri un azartspēles. Mana profesija bija pieņemt darbiniekus 

Pēc iepazīšanās devāmies ēnot. Sākuma vajadzēja ievietot mājaslapā darba piedāvājumu. Tas man 

neinteresēja, jo, manuprāt, ir garlaicīgi, bet zinu, ka tā ir viena no darba prasībām. Tad gājām uz 

īstu darba interviju, kas man patika visvairāk, jo es izbaudu darbu ar cilvēkiem, tādēļ šo sarunu 

klausījos ar prieku. Ieguvu labāku pieredzi, jo man jau drīz arī vajadzēs piedalīties šādā intervijā. 

Vēlāk veidojām darba līgumu un savus CV, un pēc kārtīgas strādāšanas mums bija iespēja paēst 

Tex Mex restorānā, kurš arī pieder „Klondaikai”, jo darbu piedāvā arī restorānā un bārā.  

No šīs Ēnu dienas ieguvu daudz vajadzīgas informācijas, kas noteikti noderēs nākotnē. Un esmu 

ļoti pateicīga par omulīgo apkārtni, ko radīja darba devēji. Katrīna 7.kl. 

Diezgan daudz klasesbiedru domāja iet pie vecākiem un neko nedarīt. Es gribēju ko interesantu. 

Aizbraucu uz veikalu “Burusports”. Es esmu tur diezgan pazīstams, bet nezināju pilnīgi visu. Gribē-

ju uzzināt vairāk par servisu. Slēpju, velosipēdu, vindsērfinga inventāru. Uzzināju daudz ko jaunu 

par servisu un visu veikalu kopā. Vienīgā garlaicīgā lieta bija vītņu veidošana uz spieķiem. Viss pā-

rējais bija ļoti interesanti. Kārlis T. 7.kl. 

Ēnu diena 2019 

Sākumskolēni ēno vecāku profesijas 



 10 

 

Piektdien, 22. februārī notika ikgadējā 

mūsu skolas Popiela, kuru rīko skolēnu pašpārvalde. Šogad pasākums notika 

mīlestības noskaņās, jo dalībniekiem bija jāsagatavo cienīgs priekšnesums visu 

laiku labākajām mīlestības dziesmām. Pie žūrijas galda sēdēja 4 profesionāļi – 

neatkarīgie eksperti. 

Popiela 2019 

Pasākuma vadītājas -  

7. klases Megija un Katrīna 

Grand Prix ieguvēji - 9. klase! 

1. vietas ieguvēja -  

Viktorija (4. kl.)! 

2. vietas ieguvēji - 8. klase! 

Grand Prix - 9. klase 

Žoržs Siksna - "Jel dod man bučiņ" 

1. vieta - Viktorija (4. kl.) 

Kiss - "I Was Made For Lovin' You" 

2. vieta - 8. klase 

Riks Estlijs - "Never Gonna Give You Up" 

3. vieta - 5. klase 

Bermundu divstūris - "Zaudējām brāli" 

1. klase  

PINKFONG - "Baby shark" 

Atzinība - 2. klase 

Šakira - "Waka Waka” 

Gabriela (4. kl.) 

Olga Rajecka - "Bišu strops" 

6. klase 

Riks Estlijs - "Never Gonna Give You Up" 

Pateicība - Anna Rebeka (1. kl.) 

Kaoma - "Lambada" 

7. klase 

Apvadceļš - "Zemenes" 

Popielas ieraksts redzams 

skolas mājaslapā 
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Pirms pāris nedēļām skolas runas pulci-

ņa “Ķocis” vadītāja Silvija Zītare mums 

sadalīja jaunu tekstu, es skatījos uz savu 

daļu un domāju:” Nu būs ziepes.” 

Pirmais izaicinājums bija izdomāt kustī-

bas, lai būtu interesantāk skatīties. Tas 

bija patiešām liels izaicinājums. Pagāja 

nedēļa, un visi arvien lasīja savu tekstu 

no lapām, nepadomājiet, ka es neesmu 

viens no viņiem. Mēs tikāmies, tikāmies 

gandrīz katru dienu skolas starpbrīžos, 

bet situācija neizskatījās labi. Ar laiku 

kustības un tekstu es arī iemācījos, atlika 

tikai gatavoties tam, kas nāca.  

Konkurss notika Doles tautas namā. Jo 

vairāk grupu uzstājas, jo vairāk auga 

mans satraukums. Un tad pienāca mūsu 

kārta. Mūsu uzvedums bija par Krišjāni 

Baronu un viņa dzīves gaitām. Es uzzi-

nāju ļoti daudz par viņu.  

Dienas beigās es darīju mājas darbus, 

un mamma ienāca istabā un teica:” Sko-

lotāja Zītare atsūtīja ziņu, ka jūs saņē-

māt I pakāpi.” Es biju ļoti priecīgs. 

Es gribu pateikties skolotājai Silvijai par 

doto iespēju iegūt jaunu pieredzi.  

Daniels 6.kl. 

 

 Skatuves runas un mazo formu uzvedumu konkurss 

Starpnovadu skatuves runas un mazo 

formu uzvedumu konkurss 2019 

1. martā Doles Tautas namā, Ķekavā 

I pakāpe 

Ričardam Kanenbergam (2. klase) 

Gustavam Kurzemem (5. klase) 

Māricai Zaķei  un 

Grētai Marijai Grebžei (9. klase), kā arī 

Skatuves runas pulciņam “Ķocis” (6.-9. kl.) 

II pakāpe 

Edgaram Lielbārdim (1. klase) 

 

Paldies par skolēnu sagatavošanu skolotājām:  

Silvijai Zītarei, Ilzei Millerei,  

Sandrai Freibergai un Santai Veidemanei! 
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Piektdien Doles Tautas namā bija skatuves runas kon-

kurss, kurā piedalījās arī skatuves runas pulciņš „Ķocis”. Šim pasākumam jau ilgi bijām gatavoju-

šies, cītīgi strādājuši, mums bija priekšnesums „Trīs dārgas mantas”, kas bija veidots pēc Jāņa Pe-

tera esejas. 

 Kaut arī sākām gatavoties jau laicīgi, 1. marts ļoti ātri bija klāt, un nu vajadzēja uzstāties. Es biju 

uztraukusies, bet, kad bijām uz skatuves un sākām darboties, vairs vispār neuztraucos.  

Priekšnesums sanāca labi. Mēs ieguvām I pakāpi. Paldies” Ķocim” un skolotājai Silvijai! Elizabete 

8.kl. 

Šogad man jau otro reizi bija tas gods piedalīties ar “Ķoci” šajā konkursā. Ar katru pasākumu un 

uzstāšanos reizi runāt kļūst aizvien vieglāk, sāku justies brīvāk uz skatuves. Domāju, tas tā ir visiem 

pārējiem arī, jo mūsu kolektīvisma un sadarbības gars aug lielāks – tas mūs kopā ved uz veiksmi 

un panākumiem. 

Šoreiz tas mūs aizveda uz pirmo pakāpi! Man ir sirdsmīļš prieks un gandarījums par visu, ko esam 

paveikuši kopā. Liels paldies skolotājai Silvijai! Līna 8.kl. 

Jau trīs gadus ar “Ķoci” esmu uzstājusies šajā konkursā. Bet šoreiz, tam tuvojoties, pirmo reizi ma-

ni pārņēma šaubas, ka nepaspēsim sagatavot priekšnesumu, jo februāris jau gāja uz beigām un 

pirmajā martā bija 

jāuzstājas. 

Ar skolotāju nolē-

mām saīsināt tekstu 

un izvēlējāmies runāt 

tikai esejas pirmo da-

ļu. Lai gan gāja grūti 

– daudzi slimoja, ne-

dēļu arī skolotāja bija 

saslimusi, tomēr mēs 

to paveicām un bijām 

gatavi uzstāties. 

Sēžot Doles Tautas 

namā, skatoties citu 

priekšnesumus, domāju par mūsu citu gadu uzvedumiem. Sapratu, ka šis man patīk vislabāk. Ie-

spējams tāpēc, ka jutu kopības sajūtu ar pārējiem. Man šķiet - to deva tas, ka daudz vairāk komu-

nicējām savā starpā un papildinājām viens otra teikto. Tagad saprotu, cik nozīmīga ir sadarbība uz 

skatuves ne tikai mūsu pašu labsajūtai, bet arī skatītājiem, jo, man šķiet, to no malas var labi ma-

nīt.  

Iedomājos arī par to, ka tā ir pēdējā reize, kad piedalos šajā konkursā, un, iespējams, šis man ir 

viens no pēdējiem priekšnesumiem ar “Ķoci”. Savādi iztēloties, ka nākotnē tās būs tikai atmiņas. 

Tāpēc centos šo uzstāšanos izbaudīt. 

Man prieks, ka nepadevāmies, un gandarījums par I pakāpes iegūšanu. Ance 9.kl. 

 

“Ķocis” par piedzīvoto konkursā 

“Ķocis” pēc uzstāšanās 
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Katru gadu skolas skatuves runas pulciņam “Ķocis” ir 

vairāki iestudējumi un uzstāšanās. Pats kopā ar skolas biedriem jau esmu piedalījies 2 starpnovadu 

pasākumos – ikgadējā teātra pasākumā “... un es iešu un iešu!” un tik tikko skolēnu mazo teātra 

formu konkursā. Daudz labāk, manuprāt, ir, ka šogad “Ķocī” piedalās visa 8. klase. Tad ir vieglāk 

uzstāties.  

Pagājušogad bija liels piedzīvojums braukt uz Valmieru un skatīties citu skolēnu izrādes, lai gan 

mēs savu daļu nospēlējām ne tik labi, kā bijām cerējuši. Šogad biju iedomājies, ka šī uzstāšanās 

Doles Tautas namā ir 1. kārta Valmieras pasākumam, ka žūrija izvērtē un tad izlemj, kurus sūtīs. To, 

ka šis īstenībā ir pavisam cits konkurss, uzzināju tikai pēc rezultātu paziņošanas. Biju nedaudz vī-

lies, jo izrādi nospēlēt sanāca diezgan labi, par to liecina 1. pakāpes diploms.  

Tagad būs jācenšas labi nospēlēt vēlreiz, ierakstīt lielisku video, lai tiktu uz Valmieru. Nevaru vien 

sagaidīt! Kalvis 8.kl. 

 

Rudenī rakstījām domrakstu „Mans bērnības stāsts”. Tagad, februārī, mūsu uzaicināja uz Latviešu 

valodas aģentūras rīkoto Dzimtās valodas dienas pasākumu, kas notika Latvijas Leļļu teātrī.  

Bija ļoti interesanti. Sākumā Leļļu teātra aktieri lasīja dalībnieku darbus, tad notika uzvarētāju ap-

balvošana. Bija piedalījušies ne tikai bērni no Latvijas, bet arī latviešu bērni no Anglijas, Ņūdžersi-

jas. Tad aktieri stāstīja smieklīgus atgadījumus no izrādēm, rādīja dažādās lelles, kā ar tām strādāt. 

Nezināju, ka citreiz četri vai pat pieci aktieri kustina vienu lelli. Man ļoti patika šis pasākums.  

Elizabete 8. kl. 

Bijām uz domraksta „Mans bērnības stāsts” apbalvošanu. Norises vieta bija Latvijas Leļļu teātris, 

kur mēs visi bijām laipni gaidīti. Tiešām liels prieks par to, cik jauki un atsaucīgi visi organizatori 

un palīgi bija, viņi kārtīgi parūpējās par mūsu labsajūtu. Sēžot zālē starp visiem jaunajiem un ra-

došajiem rakstniekiem, domāju par to, cik fantastiski ir tas, ka arī tik maziem bērniem šādas lietas 

ir svarīgas un viņi spēj apkopot savas domas ar sajūtām un atmiņām uz lapas. Liels prieks par pa-

veikto gan mums, gan viņiem! Paldies skolotājai Silvijai! Līna 8.kl. 

Agrā februāra pirmdienas rītā 

man bija iespēja parādīt mana 

teātra kolektīva “Zīļuks” jaunāko 

izrādi “Toto kaķu pilsētā” mūsu 

skolas bērnudārza grupiņām un 2. 

klasei. Man pašam nekāds papil-

dus uztraukums nebija, tomēr, 

kad, uznākot uz skatuves, izdzir-

di zālē no bērnudārza audzinātā-

jas: “Tas taču Kārlis!”, pirmajās 

sekundēs ir nedaudz grūti palikt 

savā lomā, bet tālāk viss bija kār-

tībā, un bērni bija tik klusi un 

pacietīgi kā sen nav bijis jebkurā manā izrādē. Ir interesanti, ka jāspēlē saviem pašiem mazā-

kajiem skolas biedriem, ceru, ka varēšu spēlēt arī citas izrādes viņiem. Kārlis K. 8. kl.  

Dzimtās valodas diena un izrāde Skolēnu pilī 

Dzimtās valodas diena 

Pirmskola un 2. klase skatās izrādi Rīgas Skolēnu pilī 
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Privātskola “Gaismas tilts 97” 

Mūs var atrast:  

Ķekavā, Nākotnes 3 LV 2123 

www.gt97.lv       gt97@gt97.lv 

Idejas, rakstus iesniegt skolēnu pašpārvaldei  

Izdevuma redaktore Silvija Zītare 

Datorsalikums Kārlis Knospiņš 

Plāns martam, aprīlim. Mūsu sasniegumi 

11.-15.03. Pavasara brīvlaiks 

18.03.  Mūzikas lektorijs “Mūzika Tev” (1.–3. kl.) 

25.03.  Komunistiskā genocīda upuru piemiņas diena 

26.03.  European Money Quiz 2019 

03.04.  Mūzikas lektorijs “Mūzika Tev” (4.–9. kl.) 

12.04.  Skolas sporta diena 2019 (1.-9. kl.) 

   Angļu valodas konkurss "Can I Do It?" 

18.04.  Skolas Lieldienu pasākums 

25.04.  Atvērto durvju diena 

Starpnovadu  8. klases 

angļu valodas olimpiādē 

Katei Luīzei Olbikai (8. kl.) Atzinība 

 Paldies par skolēnu sagatavošanu 

olimpiādei skolotājai Dacei Cinītei! 

Starpnovadu kombinētajā vēstures un so-

ciālo zinību olimpiādē mūsu skolas ko-

mandai: 

Danielam Gucanam,  

Mārtiņam Isakam (6. kl.) 

Mārtiņam Lormanim,  

Laurai Strodei (7. kl.) 

Elizabetei Puzulei ,  

Kārlim Knospiņam (8. kl.) 

3. vieta! 

 Paldies par skolēnu sagatavošanu 

olimpiādei skolotājām  

Staņislavai Marsonei,  

Solvitai Jurcikai, Vitai Timermanei un 

Ārijai Bērziņai! 

No sirds priecājamies, ka 

mūsu skolas čaklās saimes 

darbiņš guvis atzinīgu no-

vērtējumu rotājumu konkur-

sā "Uzmirdzi Ķekavas nova-

dā 2018"! Draudzīgā sniega-

vīru ģimene plūkusi laurus 

divās nominācijās - 

"Iedzīvotāju simpātija" un 

"Uzņēmumu vai sabiedrisko 

iestāžu logi un skatlogi".  


